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Foto: John Wiersma - EditieNL  

Zoek de verschillen. Even was Pax landelijk in het nieuws toen 

op 23 maart De Eersteling 

de achtergrond vormde van 

het RTL4-Weerbericht. 

Fotograaf was John 

Wiersma uit Alphen aan den 

Rijn. Hij was overigens niet de eerste en de enige die in het 

voorjaar de molen vanachter de narcissen heeft gefotografeerd. 

“Huisfotograaf” Kees van der Veer ging hem voor in 2021. 

 

Nieuws uit Pax 

Er begint schot te komen in de verbouwing 

van de Vomar. Op 6 april heeft de wijkraad 

gesproken met vertegenwoordigers van 

Hoorne Vastgoed, waarin duidelijk is 

geworden dat de sloop in september begint 

en dat, als alles volgens plan verloopt, de 

winkel in mei 2024 wordt heropend. Zie 

hiervoor elders in deze nieuwsbrief. Een ander 

onderwerp is dat de redactie de 

verkiezingsuitslagen van de drie stembureaus 

in Pax heeft bekeken en een opmerkelijke 

observatie deed. Uiteraard verwierf BBB veel 

stemmen, maar zeker zo opmerkelijk was het 

aantal dat inwoners dat op PvdA, GroenLinks 

en de PvdD stemde groter was dan elders in 

de Haarlemmermeer. Opmerkenswaard is ook 

dat in Pax twee Nederlands kampioenen 

wonen. Ilse de Heij en Noortje Reynen werden 

nationaal jeugdkampioen 

synchroonzwemmen. En tot slot, maar zeker 

ook belangrijk: de redactie zoekt uitbreiding. 

Wie het leuk vindt stukjes te schrijven, 

interviewtjes te doen of Paxnieuws vorm te 

geven, is van harte welkom. Ervaring is niet 

vereist. Aanmelden bij: 

nieuwsbrief@wijkraadpax.nl  

 

 Colofon 

Uitgave van de Wijkraad Pax - 
Hoofddorp 
Redactie: Gijs Zandbergen 
                 Ton van Bentem 
 
e-mail: nieuwsbrief@wijkraadpax.nl 
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Vomar verdwijnt ruim half jaar van het toneel 

Sloop begint in september, heropening mei 2024 

 

De sloop van winkelcentrum Pax begint in september van dit jaar, waarna op enig 

moment ook de Vomar verdwijnt om in mei 2024 te worden heropend. Of terzelfder tijd 

ook de beoogde appartementen boven de winkel worden gebouwd is nog onduidelijk, 

omdat dit afhangt van de vergunning. Een dergelijke vergunning is voor de supermarkt 

niet nodig, omdat de realisatie daarvan binnen het bestaande bouwkader gebeurt. Dit is 

duidelijk geworden tijdens een bijeenkomst van eigenaar Hoorne Vastgoed en Wijkraad 

Pax. 

Om een en ander bekend te maken 

organiseert Hoorne Vastgoed op woensdag 3 

mei een informatie-/inloopavond in buurthuis 

De Boerderij, waar onder meer een artist 

impression van het nieuwe complex, inclusief 

appartementen te zien zal zijn. 

Volgens de plannen wordt het winkelcentrum 

in delen uit elkaar gehaald en worden de 

materialen elders verder gesloopt en 

gesorteerd. Dit gaat ongeveer een maand 

duren. Hoorne Vastgoed hoopt hiermee 

zoveel mogelijk overlast en stof te 

voorkomen. Als alles is verwijderd, dus ook 

de supermarkt, duurt het naar verwachting 

zes tot acht maanden voordat de nieuwe 

Vomar er staat. De beoogde opening van de 

vernieuwde en vergrote Vomar is mei 2024.  

Tijdens de voorlichtingsavond laat Hoorne 

Vastgoed ook het verwachte schaduweffect 

zien dat het complex, inclusief de 

appartementen, zal hebben op de woningen 

in de Bernadottestraat. Naar verwachting is 

het huidige aantal parkeerplaatsen voldoende 

voor de winkelbezoekers, de huidige 

bewoners van de straat en de aanstaande 

bewoners van de appartementen. Wel wordt 

voorzien dat er aan de inrichting van de straat 

aanpassingen moeten worden verricht om de 

vrachtauto’s in de inpandige losruimte te 

kunnen parkeren. 

 

 

  

Inloop-/informatiebijeenkomst op  

woensdag 3 mei van 19.00 – 21.00 uur in 

buurthuis De Boerderij, Lutulistraat 139, 

tegenover het winkelcentrum Pax 
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Pax blijkt na verkiezingen Provinciale 

Staten progressieve enclave 

Mocht Pax een provincie zijn dan zou de verkiezingswinst van BBB bij de 

verkiezingen de voor de Provinciale Staten op 15 maart minder overweldigend 

zijn. Niet alleen bleef de VVD de grootste partij, maar daarnaast kregen PvdA en 

GroenLinks relatief meer stemmen dan elders. In de gemeente Haarlemmermeer 

mag Pax met een beetje overdrijving zelfs en progressieve wijk worden genoemd.  

Dat blijkt uit de uitslagen van de drie 

stembureaus in Pax. Terwijl de VVD in de 

hele gemeente 15,9 procent van de 

stemmen verwierf en BBB 15,2 procent, 

lagen die percentages in Pax flink lager op 

respectievelijk 12,8 en 12,7 procent. 

Daarentegen reikten PvdA en GroenLinks 

die gemeentelijk niet verder kwamen dan 

respectievelijk 8,7 en 7,5 procent in Pax tot 

10,4 en 9,9 procent. Trouwens, ook D66 

was in Pax met 6.5 procent groter dan 

gemeentelijk (5,6 procent). Hetzelfde geldt 

voor de Partij voor de Dieren (4,7 om 4,3 

procent) en Volt (4,1 om 2,9 procent) en de 

SP (3,4 om 2,4 procent). 

De ‘behoudende’ partijen CDA en 50Plus 

bleken in Pax wel groter te zijn dan 

gemeentelijk (CDA 5,4 om 5,1 procent), 

50Plus 5,2 om 4,8 procent). Alleen de 

ChristenUnie bleef achter ten opzichte van 

de gemeente (2,3 om 3,5 procent). 

En hoe zit het dan met rechts? JA21 werd in 

de gemeente de grootste met 8,2 procent 

van de stemmen, terwijl in Pax 7,4 procent 

van de kiezers dat vakje rood had gekleurd. 

De PVV deed het gemeentelijk en in Pax 

bijna gelijk, met respectievelijk 6,2 en 6,3 

procent. Het verschil bij FvD was iets groter 

(4,0 procent in de gemeente en 3,6 procent 

in Pax). De overige partijen bleven zowel 

gemeentelijk als in Pax onder de 1 procent, 

met uitzondering van BVNL dat tot 1,5 

(gemeente) en 1,6 procent reikte. 

De volledige uitslagen, ook die van de 

Waterschappen, zijn per stembureau te 

vinden op 

www.haarlemmermeergemeente.nl. Daar 

staat onder meer dat er in Pax 2.256 

stemmen zijn uitgebracht van de 64.708 

in de hele gemeente. 

 

UITSLAGEN HAARLEMMERMEER P.S.  16-03-23 

http://www.haarlemmermeergemeente.nl/
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Stemming Provinciale Staten in de verschillende locaties in Pax ten opzichte van Noord-

Holland en gehele Haarlemmermeer

              Noord-Holland Haarl’meer Pax  1e Montess. Boerderij Caleidoscoop 

VVD 13,0 %  15,9 %  12,8 %  14,5%  13,1 %  10,1 % 

BBB 14,2 %  15,2 %  12,7 %  11,8 %  14,9 %  10,3 % 

PvdA 10,8 %  8,7 %  10,4 %  9,6 %  11,5 %  9,8 % 

JA21 5,6 %  8,2 %  7,4 %  8,8 %  6,7 %  6,8 % 

GL 10,8 %               7,5 %  9,9 %  11,1 %  9,9 %  8,3 % 

PVV 4,9%  6,2 %  6,3 %  4,9 %  6,4 %  7,7 % 

D66 5,6 %  6,5 %  7,0 %  5,3 %  7,7 %  7,2 % 

CDA 4,2 %  5,1 %  5,4 %  5,0 %  5,5 %  6,0 % 

50Plus 3,2 %  4,8 %  5,2 %  4,9 %  5,2 %  5,5 % 

PvdD 7,0 %  4,3 %  4,7 %  5,8 %  4,0 %  4,5 % 

FvD 3,6 %  4,0 %  3,6 %  3,5 %  4,1 %  3,0 % 

CU 2,1 %  3,5 %  2,3 %  0,5 %  2,7 %  4,0 % 

Volt 4,2 %  2,9 %  4,1 %  3,7 %  2,6 %  5,5 % 

SP 3,3 %  2,4 %  3,4 %  2,7 %  3,8 %  2,7 % 

BVNL 1,2 %  1,5 %  1,6 %  1,6 %  0,8 %  2,6 % 

OPNH 1,1 %  0,9 %  0,8 %  0,8 %  1,0 %  0,3 % 

AWP 0,8 %               0,8 %  0,6 %  0,7 %  0,7 %  0,5 % 

DENK 1,2 %               0,8 %   0,6 %  0,8 %  0,3 %  0,8 % 

CODE 0,4 %              0,5 %  0,4 %  0,4 %  0,4 %  0,5 % 

Name 0,2 %              0,5 %  0,2 %  0,3 %  0,3 %  0,0 % 

Pirat 0,5 %              0,4 %  0,4 %  0,4 %  0,1 %  1,0 % 

PlanSV 0,3 %              0,4 %  0,3 %  0,4 %  0,2 %  0,2 % 
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Alle ballen op de middenlijn 

Foppe Kamerling 25 jaar lid van RTTV-Pax 

 

Een maandagavond in De Boerderij. Het pand lijkt verlaten, beneden is het donker, maar wie 

de trap oploopt hoort achter de deur van de bovenzaal het geplok van de tafeltennisballetjes 

en soms een gedempte kreet van teleurstelling als iemand een balletje heeft gemist of net 

over de rand van de tafel heeft geslagen. 

Wat ontbreekt zijn de kreten voor als een 

balletje juist góed is geslagen en derhalve 

een punt kan worden bijgeschreven. We 

bevinden ons dan ook in de speelzaal van 

RTTV-Pax, wat staat voor Recreatieve 

Tafeltennisvereniging Pax. Bij recreatie  gaat 

het niet in de eerste plaats om winnen, 

maar om plezier in het spelletje. 

Verrassing 

In de pauze, want alle spelers en speelsters 

pauzeren voor de gezelligheid tegelijk, 

wordt de oudste actieve speler van de 

vereniging Foppe Kamerling (77) tot zijn 

verrassing gehuldigd. Hij is 25 jaar lid en 

krijgt daarvoor een bokaal en een bon van 

een bekende slijterij-keten. 

De leeftijd van 77 jaar min 25 jaar 

lidmaatschap betekent dat de jubilaris vrij 

laat lid van RTTV-Pax is geworden, ook al is 

52 jaar helemaal niet zo bijzonder in de 

tafeltenniswereld. Per slot van rekening is 

de vorige kampioen van Nederland, Trinko 

Keen, ook alweer 52 jaar. 

Maar toch... Foppe Kamerling: "Eerder kon 

ik geen lid worden, want ik ben pas in 1995 

in Hoofddorp komen wonen. Daarvoor 

speelde ik in de pauzes op mijn werk wel 

eens  tafeltennis en deed ik soms mee aan 

een bedrijfscompetitie, maar eigenlijk was 

ik meer een korfballer en een volleyballer. 

Alleen werkten mijn knieën steeds minder 

mee, zodat ik een andere sport zocht. Dat 

werd dus tafeltennis, want dat vond ik toch 

al leuk, en het is niet zo belastend voor je 

gewrichten." 

Overkant 

De keuze viel op RTTV-Pax, ook al huist aan 

de overkant van de Lutulistraat nóg een 

tafeltennisvereniging, het veel grotere HTC-

Hoofddorp. Foppe Kamerling: "Dat is ook 

een gezellige vereniging met een kantine, 

maar die club speelt in competities, en dan 

moet je zoveel, uitwedstrijden spelen en zo. 

Terwijl ik alleen recreatief een balletje wil 

slaan. Dat kan daar trouwens ook, maar de 

contributie is er noodzakelijkerwijs veel 

hoger. Ik betaal nu voor die ene avond 

spelen in de week 40 euro per jaar."  

Vervolg op pagina 6 

FOPPE 25 JAAR BIJ RTTV-PAX 
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Winnen 

Alle recreatieve bedoelingen ten spijt, als je 

tafeltennist doe je toch je best om een 

wedstrijdje te winnen? 

Foppe Kamerling: "Natuurlijk. Maar als hier 

een volstrekte beginneling binnenkomt, ga 

ik hem niet van de tafel slaan. Dat doet 

niemand trouwens. Dus ga ik niet smashen 

of met effect spelen. Dat doe ik pas als hij 

het spelletje meer onder de knie krijgt en je 

wat harder kunt gaan spelen. Tot die tijd 

probeer ik het gelijk op te laten gaan. Dan 

mik ik bijvoorbeeld op de middenlijn, dat is 

voor de tegenstander het gemakkelijkst en 

maak ik er voor mezelf toch een wedstrijdje 

van om het balletje zo dicht mogelijk bij de 

middenlijn te krijgen." 

Biljarten 

Foppe is voorlopig nog niet van plan te 

stoppen, al heeft hij al wel de volgende 

sport in de gaten als het tafeltennissen te 

veeleisend wordt: biljarten. Dat doet hij 

trouwens al. Sterker, diezelfde middag heeft 

hij al twee uur aan de biljarttafel gestaan in 

zorgcentrum De Horizon. Van biljarten 

word je niet gauw moe. Vissen is ook een 

sport. Daar kun  je zelfs bij blijven zitten. 

Maar dat mag Foppe niet meer van zijn 

dochter. Zij heeft hem ervan overtuigd dat 

vissen pijn lijden als ze een haakje in hun 

bek uit het water getrokken worden. Foppe: 

"Toen ik als jongetje van acht begon te 

hengelen dacht ik daar niet zo over na. En 

later liever ook niet. Maar mijn dochter 

heeft gelijk. Natuurlijk lijdt een gevangen 

vis pijn. Hij vindt het sowieso niet leuk om 

uit zijn natuurlijke omgeving te worden 

gehaald." 

De Horizon 

Vandaar dat Foppe het vooralsnog bij 

tafeltennis en biljarten houdt. Liefst zo lang 

mogelijk. Foppe: "Nu ik in De Horizon 

biljart, heb ik me ook maar ingeschreven, 

want ik heb begrepen dat er een wachtlijst 

van tien jaar is. Tegen die tijd ben ik 87. Ik 

hoop natuurlijk er nooit te zullen hoeven 

wonen, maar je weet niet hoe het leven 

loopt." 

 

TAFELTENNIS IN DE BOERDERIJ  

 

Voor meer informatie over de recreatieve  

tafeltennisvereniging Pax is er een website: www.rttv-pax.nl. 
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Wandelen van Pax naar Velsen (en verder) 
 

Fietsers en wandelaars zullen het vast al hebben opgemerkt. Sinds 

enkele maanden lopen door Pax enkele wandelroutes die zijn 

aangeduid met gekleurde pijlen op lantaarnpalen of op speciaal 

daarvoor in de grond geslagen paaltjes. 

Een en ander betekent dat Pax onderdeel is 

geworden van het Wandelnetwerk Zuid-

Kennemerland, een 450 kilometer tellend 

netwerk van knooppunten, zodat u zonder 

te verdwalen van Pax naar Velsen kunt 

lopen. Of nog verder, want het netwerk is 

aangesloten op het al bestaande Noord-

Hollandse Wandelnetwerk. 

Enkele cijfers: Voor het wandelnetwerk 

Zuid-Kennemerland zijn er bijna 3.500 

keuzepunten en routemarkeringen 

geplaatst, waarvan enkele dus in Pax. De 

totale kosten van het wandelnetwerk 

bedragen € 630.000, waarvan de provincie 

Noord-Holland € 351.600 voor haar 

rekening neemt en de gemeenten Haarlem, 

Haarlemmermeer, Zandvoort, Bloemendaal, 

Velsen en Heemstede de rest, zijnde € 

278.400. 

Wat betekent dit nou concreet voor Pax? 

Door de wijk lopen drie rondwandelingen 

die op elkaar zijn aangesloten of elkaar 

soms overlappen, zodat wandelaars bij een 

keuzepunt kunnen overstappen en hun 

route verlengen dan wel verkorten. 

Twee routes beginnen bij restaurant Fort 

Noxx: de Geniedijkroute (groen, 10,6 km) 

en de Groene Wijkenroute (oranje, 10,5 

km). Daar beginnen is niet per se 

noodzakelijk, maar wel zo gemakkelijk. De 

samenstellers hebben voor specifieke 

beginpunten gekozen omdat daar vaak 

parkeergelegenheid en horeca zijn.  

De andere route die door Pax voert is de 

Bornholmroute (zwart, 7,2 km), die bij 

winkelcentrum Het Paradijs begint. Andere 

beginpunten zijn er onder meer bij 

restaurant Long Island bij de Toolenburger 

Plas en het paviljoen in het 

Haarlemmermeerse Bos. 

Het wandelnetwerk Noord-Holland 

heeft een gratis app gebouwd, waar 

verder alle informatie te vinden is. 

www.wandelnetwerknoordholland.nl. 
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De geschiedenis van de wijk Pax – deel 1 

Verrezen uit de as van een verbrande boerderij 

Nadat de Haarlemmermeer op 12 juli 1852 

was drooggevallen werd begonnen met het 

graven van vaarten. Tussen de gemalen 

Lijnden en Leeghwater (bij het huidige 

Buitenkaag) werd de Hoofdvaart gegraven 

en tussen Heemstede en Aalsmeer de 

Kruisvaart. Op de kruising van deze twee 

vaarten werd een dorp bedacht: Dorp Aan ’t 

Kruis, al gauw Kruisdorp genoemd en later 

omgedoopt tot Hoofddorp.  

Op 11 juli 1855 werd de Haarlemmermeer 

een zelfstandige gemeente; de eerste 

burgemeester was mr. M.S.P. Pabst. De 

ontwikkeling van Kruisdorp kwam op gang. 

Er kwamen scholen, een kerk, een dokter, 

een bakker, een hulppostkantoor en een 

herberg. In 1856 bouwde de Zeeuwse 

molenbouwer Dirk van Dijk in het centrum 

van het dorp de molen De Eersteling . 

Voor de verkoop van de grond werd kavels 

gemaakt van 200 meter breed en 1000 

meter lang. Elke kavel was derhalve 20 

hectare groot, met een weg aan de 

voorzijde en een tocht aan de achterzijde 

van het perceel. De sloten tussen de kavels 

moesten de nieuwe eigenaren zelf graven. 

De wijk Pax is gebouwd op de kavels L16  

tot en met L21 van het gebied "Beinsdorp”. 

De verkoop van de kavels begon op 16 

augustus  1853.  

De wijk Pax wordt begrensd door de 

Hoofdvaart, de Nieuwerkerkertocht, de 

Geniedijk, een stukje Kruistocht/Kruisweg 

en de Van Heuven Goedhartlaan, die later is 

aangelegd op kavel L22.  

In de periode 1888 – 1903 werd de 

Geniedijk, als onderdeel van de Stelling van 

Amsterdam, aangelegd. Daar werden delen 

van de kavels L16 – L19 voor gebruikt.  

De eerste eigenaar van de kavels L19, 20 en 

21 was jhr. Van der Poll uit Arnhem, die de 

grond verkocht aan zijn "buurman" Klaas 

Koker, een koopman uit Broek in Waterland, 

die daardoor in het bezit kwam van zo’n 

100 ha poldergrond.  

In 1860 liet Koker op zijn grond aan de 

Hoofdweg een boerderij bouwen, die De 

Melkmeid” werd genoemd. Die boerderij en 

het bijbehorende land werd daarna nog 

enkele malen verkocht, tot het in 1938 

eigendom werd van 

plantenveredelingsbedrijf Cebeco. De 

nieuwe eigenaar liet de boerderij wit kalken. 

Daardoor veranderde de naam De Melkmeid 

in de “witte boerderij”, waar in het 

woongedeelte tot 1972 personeelsleden van 

Cebeco woonden.  

AFBEELDING TOPOTIJDREIS 1959 
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DE WITTE BOERDERIJ, DAARACHTER DE CEBECO BOERDERIJ 

De laatste Cebeco-werknemers wisten dat 

hun verblijf tijdelijk zou zijn, want op 2 juli 

1970 werd de "witte boerderij" en het 

bijbehorende land eigendom van de 

gemeente, die de grond ging gebruiken 

voor de uitbreiding van Hoofddorp. De 

boerderij zelf werd van 1973 tot 2001 nog 

verhuurd aan het echtpaar Slob. Daarna 

betrok de Stichting Meerhistorie het pand 

aan de Hoofdweg. 

De boerderij waarnaar de wijk is vernoemd 

werd in 1856 gebouwd op kavel L21 aan de 

Hoofdweg, waar nu de Florence Nightingale- 

en Pater Damiaanstraat op de Hoofdweg 

uitkomen. De boerderij (later genaamd 

Bakkershoeve) heeft er een halve eeuw 

gestaan. In november 1907 brak er brand 

uit in de stal. Deze brandde geheel af, 

evenals een groot deel van het woonhuis. 

 

BOERDERIJ PAX - FOTO K .V. LULING-KRAAK 

Het jaar daarop werd de boerderij herbouwd 

en kreeg hij een nieuwe naam: “Pax”. Ook 

deze boerderij werd door de gemeente 

gekocht  ten behoeve van de te bouwen 

wijk. Pax stond enkele jaren leeg en werd 

op 16 maart 1974 in brand gestoken als 

brandweeroefening.  

 

BOERDERIJ PAX IN DE FIK - FOTO DE BOER NHA 

CeBeco wilde na de Tweede Wereldoorlog 

uitbreiden en liet in 1951 verderop in het 

land (aan de huidige Lutulistraat) een 

nieuwe boerderij met een directiewoning 

bouwen. Om die te bereiken werd er een 

toegangsweg vanaf de Hoofdvaart 

aangelegd. Daar kwam er in 1965 een 

laboratoriumgebouw bij. Lang is daarin niet 

gewerkt, omdat de gemeente Hoofddorp 

haar oog liet vallen op de grond, waar zij de 

wijk Pax wilde ontwikkelen.  

In 1972 was het zo ver. Cebeco verhuisde 

naar de Noordoostpolder en een deel van 

de opstallen werd afgebroken. De 

directiewoning bleef staan en biedt nu 

onderdak aan negen jong volwassenen van 

de stichting ZilverEsdoorn. Een deel van de 

schuur bleef ook overeind. Daarin zijn nu 

het buurthuis “De Boerderij” en de 

peuteropvang “Kleiduifjes” gevestigd. Het 

laboratorium ten slotte biedt tegenwoordig 

onderdak aan spoedzoekers. 
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DE CEBECO BOERDERIJ - FOTO NHA  

Cebeco bestaat overigens nog steeds onder 

de naam (Cebeco Agro) en is een dochter 

van de Royal Agrifirm Group. Het bedrijf telt 

wereldwijd 3.000 werknemers, met het 

hoofdkantoor in Apeldoorn. 

 

 

De dubbele landarbeiderswoningen aan de 

Hoofdweg 763 en 765 zijn in 1974 

afgebroken en de houten “kringenwetwoning” 

tussen het fort en de witte boerderij is in mei 

1976 eveneens voor een oefening in brand 

gestoken. De twee dubbele woningen aan de 

Hoofdweg 547-753 zijn bewaard gebleven. 

 

GESLOOPTE WONING HOOFDWEG 765  

Foto’s: Stichting Meer-Historie – K.v.Luling-Kraak en 

Noord Holland Archief 

In het volgende nummer willen we meer 

informatie geven over het bestemmingsplan 

Pax, de bouw van de eerste woningen en de 

infrastructuur.  

Als je nog originele foto’s of informatie hebt 

over de nieuwbouw in Pax houden wij ons 

aanbevolen! 

 
LUCHTFOTO CEBECO BOERDERIJ CA.1965 

Parkeerverbod bij uitgang Wallenbergstraat 

Bij het kruispunt Wallenbergstraat – Paxlaan mogen binnenkort geen auto’s meer geparkeerd 

worden. Dit heeft de gemeente laten weten in een besluit van 3 april.  

De gemeente vermoedt dat er vooral bezoekers van het centrum en/of R-Netreizigers parkeren. Dit zou 

steeds vaker het geval zijn sinds de blauwe zone in Graan voor Visch is uitgebreid en het parkeertarief 

op de Binnenweg is verhoogd. Het gevolg van de toegenomen parkeerdruk is dat auto’s in dat stukje 

straat elkaar niet meer kunnen passeren, waardoor er onoverzichtelijke situaties ontstaan op het 

kruispunt met de Paxlaan.  
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Groene vingers gezocht 

 

Woonhuis ZilverEsdoorn wil contact met buurt verstevigen 
 

In de Lutulistraat wordt in de tuin en op het lapje grond bij De Boerderij en het 

woonhuis ZilverEsdoorn gewerkt aan een moes- en fruittuin, waarvan het onder 

meer de bedoeling is dat het de bewoners van ZilverEsdoorn en bewoners van de 

wijk nader met elkaar in contact brengt. 

En dat niet alleen. Volgens de 

initiatiefnemers snijdt het mes zelfs aan 

twee kanten, want het samenwerken in de 

kleinschalige natuur bevordert niet alleen 

de gezelligheid, je krijgt er ook ‘groene 

vingers’ van. Althans, kennis van hoe met 

planten om te gaan. 

In ZilverEsdoorn wonen sinds 1 januari 

2018 negen jongvolwassenen met een 

geestelijke of lichamelijke beperking zo 

zelfstandig mogelijk onder voortdurende 

begeleiding. De stichting ZilverEsdoorn, die 

het huis beheert, is in 2012 ontstaan uit 

een particulier initiatief van ouders met een 

gehandicapt kind.  

De opdracht die de stichting zichzelf gaf 

was te zorgen voor de geborgenheid van 

een eigen kamer voor de negen bewoners 

en levert daarnaast 24-uurszorg op De fruit- 

en moestuin verkeert nu nog in de 

aanloopfase, maar dat verandert deze 

zomer. In de maanden mei en juni zijn er 

vier mogelijkheden om kennis te nemen van 

wat er staat te gebeuren. Belangstellenden 

kunnen een kijkje nemen en zich eventueel 

aanmelden als vrijwilliger.  

De bijeenkomsten vinden plaats op de 

eerste en laatste woensdag van de 

maanden mei en juni tussen 14.45 en 

15.45 uur in De Boerderij, Lutulistraat 

139. 023-5634622.
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Oversteken Paxlaan is gevaarlijke opdracht 

Rapport Verkeersveiligheid vastgesteld 

Om de verkeersveiligheid op de noordelijke 

Paxlaan te verhogen is een getrapte 

fietsoversteek bij de in- en uitgang van het 

NOVA-college een eerste noodzakelijkheid, 

naast een kritische blik op het groen dat het 

uitzicht belemmert. Dit zijn twee voorname 

aanbevelingen uit het rapport 

“Verkeersveiligheid Paxlaan” van het bureau 

BonoTraffics, waarover Paxnieuws in het 

vorige nummer berichtte. Het rapport is na 

overleg met betrokkenen op 22 maart 

definitief geworden en ligt nu bij 

opdrachtgever de gemeente.  

Bij de aanbevelingen ontbreken de 

bevindingen van de werkgroep Verkeer van 

de Wijkraad Pax, omdat de werkgroep nog 

niet bestond toen het rapport werd 

vastgesteld. De werkgroep stuurt die 

alsnog, na een zogenoemde schouw van de 

situatie. 

De twee voornaamste oorzaken van de 

werkelijke onveiligheid en het onveilige 

gevoel op de Paxlaan is dat vooral er veel te 

hard wordt gereden en dat situaties 

onoverzichtelijk is. Zo houdt een fietspad 

plotseling op, grenst de toegang tot het 

benzinestation en de bedrijven pal aan de 

ingang van het Nova-college en ontbreekt 

een duidelijke oversteekplaats. 

De helft van de 42 geregistreerde 

ongevallen in zeven jaar tijd vond overigens 

plaats op het kruispunt met de Kruisweg. 

Maar doordat daar verkeerslichten zijn, 

houden de onderzoekers zich op de vlakte 

bij het benoemen van een oplossing. Ze 

bevelen ‘nader onderzoek aan om te 

beoordelen of aanpassing van de 

verkeerslichten kan zorgen voor een betere 

situatie’. 

In de belendende straten van de Paxlaan is 

het vooral het gevoel van onveiligheid dat 

zorgen baart. In deze straten fietsen, 

brommen en lopen veel scholieren, terwijl 

daarnaast veel ouders hun kinderen met de 

auto naar school brengen. Een explosief 

mengsel. De onderzoekers zien de 

oplossing hier in het instellen van zekere 

geboden en verboden en in een “goede 

afstemming en communicatie (…) zoals 

over het naar school brengen van kinderen 

met de auto. Hier kunnen afspraken over  

worden gemaakt.” 

Of de inrichting van deze belendende 

straten moet worden aangepakt is ook iets 

waar de onderzoekers zich niet aan 

branden. “Dat kan op termijn kan worden 

meegenomen met 

onderhoudswerkzaamheden.” 

Wat de gemeente met de aanbevelingen 

gaat doen is niet duidelijk. 

 

Inmiddels is door de wijkraad een schouw 

gehouden. In de volgende nieuwsbrief meer 

hierover.    
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Wijkraad Pax begint vorm te krijgen 

 

Werkgroepen worden gevuld 
 

De stichting Wijkraad Pax, die vorig jaar nog 'in oprichting' achter zijn naam 

moest zetten, begint aardig op stoom te raken. Er zijn nu drie werkgroepen: 

Groen, Verkeer en Sociaal. 

De werkgroep Groen houdt zich bezig met 

de vergroening danwel het zo groen 

mogelijk houden van de wijk. Dat houdt 

onder meer in dat de gemeentelijke plannen 

voor het grootschalig onderhoud van de 

wijk kritisch worden bekeken, waaronder de 

maatregelen tegen wateroverlast. Verder 

kijkt de werkgroep  naar de zogenoemde 

bomenrooilijst, waarop staat welke bomen 

de gemeente wil rooien en vervangen. De 

werkgroep kan overigens nog wel leden 

gebruiken, zoals een voorzitter. 

De werkgroep Verkeer gaat een 

zogenoemde "schouw" organiseren, waarna 

er een reactie wordt gegeven op het rapport 

“Verkeersveiligheid Paxlaan”. In het vorige 

nummer schreven we al over de 

bevindingen van het onderzoeksbureau 

Bono Traffics (42 ongevallen in de laatste 

zeven jaar en duizenden 

verkeersovertredingen), maar nog niet over 

de voorgestelde oplossingen. Die stonden 

weliswaar in het rapport, maar werden door 

de onderzoekers nadrukkelijk 

gekwalificeerd als zijnde 'ter inspiratie'.  

Dat blijft voorlopig nog wel even zo, al was 

het maar omdat het budget voor de 

maatregelen beperkt is en er aan sommige 

oplossingen praktische bezwaren kleven. Zo 

wordt er bijvoorbeeld vaak en veel te hard 

gereden op de Paxlaan, maar kunnen er 

geen serieuze verkeersdrempels worden 

gelegd, omdat het een doorgaande weg is, 

waar overheen ook hulpdiensten als 

brandweer en ziekenauto's rijden. 

De werkgroep Sociale Veiligheid en 

Samenleving staat nog min of meer in de 

steigers, omdat daarvoor nog te weinig 

leden zijn om echt iets te ondernemen voor 

bijvoorbeeld eenzame ouderen of de 

opvang van statushouders. 

Of er nog méér werkgroepen gaan komen, 

bijvoorbeeld voor de viering van het 

vijftigjarig bestaan van de wijk in 2024 of 

de verandering van het winkelcentrum, is 

nog onduidelijk. Wat dat betreft hoopt de 

wijkraad in de eerste plaats op uitbreiding 

van de raad met mensen die een steentje 

willen bijdragen. 

Wie daarvoor interesse heeft kan zich 

oriënteren via de website 

www.wijkraadpax.nl en zich via die weg 

ook opgeven voor de volgende 

bijeenkomst van de wijkraad op 12 april 

in buurtcentrum De Boerderij. 
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My Generation zoekt generatiegenoten 

 

De wijkraad kreeg een mailtje: of er onder de oudere 

wijkbewoners belangstelling bestaat voor het spelen 

in een rockband, het zingen in een rockkoor, of 

gewoon het samen luisteren naar popmuziek. 

Bijgevoegd was een flyer, waarin nader op het 

aanbod wordt ingegaan. Daarin valt te lezen dat het 

initiatief afkomstig is van Amstelring Dagbesteding, Poppodium P60 in Amstelveen en 

Poppodium Duyker hier in Hoofddorp. 

Poppodium Duycker neemt de 

donderdagmiddag voor zijn rekening. Van 

14.30 tot 17.00 uur is daar van alles te 

doen zoals lezingen, live muziek en diverse 

workshops. De toegang is gratis, inclusief 

een consumptie. 

In het belendende Duyckercafé kan er vanaf 

16.00 uur onder leiding van dirigent Boris 

Kothuis gezongen worden, en dan geen 

Nederlandstalige “verpleeghuis-hits”, maar 

lekker stevige pop- en rocknummers. 

Ervaring en een ‘gouden stem’ zijn niet 

vereist, enthousiasme wel. Meedoen is in dit 

geval overigens niet gratis. Deelnemen kost 

8 euro per keer.  

Voor het spelen in een rockband is wel 

enige ervaring vereist, maar ook als de 

gitaar al een paar jaar op zolder ligt zijn 

belangstellenden van harte welkom. 

Eventueel kan er een opfriscursus worden 

gevolgd. Er moet nog wel worden 

uitgezocht wie wat kan, en wat de beste 

combinaties zijn, maar daarna kan er 

worden geoefend of gejamd in een van de 

professionele oefenruimtes. 

Meer informatie: 

https://www.amstelring.nl/my-generation-

voor-rock-n-roll-ouderen  

https://coc-kennemerland.nl/roze-

regenboog-cafe 

De Polderjongens 

Bij de mail aan de wijkraad zat ook een 

folder van De Polderjongens. Dat is een 

groep mannen die  iedere tweede 

woensdagochtend van de maand iets leuks 

doen, zoals een wandeling, een museum 

bezoeken, een workshop volgen, of naar 

een lezing luisteren. Dankzij de steun van 

Meerwaarde, Amstelring, het 

Cultuurgebouw, Maatvast en de Bibliotheek 

kunnen ook mensen die wat ondersteuning 

nodig hebben hieraan deelnemen. Mara van 

Limbeek van Amstelring weet er meer van. 

Haar emailadres is: 

mvanlimbeek@amstelring.nl 

Roze Regenboog Café 

Elke tweede woensdag van de maand is 

vanaf 17.00 het Roze Regenboog Café 

open, waar oudere LHBTIQ+-ers elkaar 

kunnen ontmoeten en genieten van “goede 

muziek, een leuke proeverij, interessante 

sprekers, een mooie expositie, lekker eten 

en een ‘roze pub quiz’”. De organisatie laat 

weten dat iedereen welkom is. Je hoeft dus 

niet per se lesbisch, homoseksueel, 

biseksueel, transgender, intersekse, queer 

of + te zijn. De eerstkomende bijeenkomst 

is op 12 april in het Duyckercafé, 

Raadhuisplein 5, 2132 TZ Hoofddorp.  

 

https://www.amstelring.nl/my-generation-voor-rock-n-roll-ouderen
https://www.amstelring.nl/my-generation-voor-rock-n-roll-ouderen
https://coc-kennemerland.nl/roze-regenboog-cafe
https://coc-kennemerland.nl/roze-regenboog-cafe
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De Eersteling op non-actief 

De wieken van molen De Eersteling staan nog tot zeker november stil door een 

defect aan het kruis dat de wieken met de molen verbindt. Dat blijkt uit een 

bericht van wethouder Mariëtte Sedee aan de gemeenteraad. De molen stond al 

sinds in oktober vorig jaar stil toen bij een inspectie het defect werd ontdekt.  

 

Volgens molenaar Sander van Rijn in HC Nieuws zitten er 

scheurtjes in een aantal lasnaden. Dit is ontdekt sinds vijf 

jaar geleden een nieuwe manier van het doormeten van de 

lasnaden wordt gebruikt. De Eersteling is niet de enige 

molen met dit probleem. Tientallen molens in Nederland 

kampen ermee en staan om dezelfde reden stil. Een 

voorname reden waarom het zo lang duurt voordat de molen 

is gerepareerd, is dat het moeilijk is een molenmaker met 

een gat in zijn agenda te vinden.  

Naast de problemen met de wieken zijn er nog meer onvolkomenheden ontdekt: het riet van 

de kap moet worden vervangen net als het stucwerk aan de binnenkant. Het blijft het wel 

mogelijk gewoon meel bij de molen te kopen, want er is ook een molensteen die elektrisch 

wordt aangedreven. 

Overigens zullen de wieken op sommige windluwe dagen nog wel eens een halfuurtje draaien 

om te voorkomen dat de boel vastloopt.  

 

 

Synchroonzwemsters 

Nederlands 

juniorenkampioen 

Synchroonzwemsters Ilse de Heij (18) en 

Noortje Reijnen (18), beiden uit Pax, zijn in 

het weekend van 1 en 2 april in het 

Sportcomplex Koning Willem-Alexander 

(SKWA) Nederlands juniorenkampioen 

geworden op het onderdeel Technische 

Uitvoering Duetten. Zij behaalden 69,3041 

punten, vlak voor Chantal Ummels en 

Alyssa Meyer-Gleaves, die tot 68,4691 

punten kwamen. Beide teams zijn overigens 

lid van ZPCH uit Hoofddorp. Derde werden 

Amanda en Marleen Voesten van de 

Amsterdamse zwemclub De Dolfijn.  

Om het feest compleet te maken wonnen de 

vier genoemde ZPCH-zwemsters, aangevuld 

met vier andere clubleden, ook nog eens de  

afsluitende groepswedstrijd. Daarmee werd 

Noortje Reijnen de koningin van de 

kampioenschappen, want zij won als soliste 

ook nog eens goud op de onderdelen 

technische en vrije uitvoering. Noortje 

Reynen op de site van de zwembond: “Ik 

zag het eerlijk gezegd niet aankomen. Het 

was persoonlijk fijn om in het SKWA te 

zwemmen. Je kent hier alles en het voelde 

vertrouwd.” 

In het volgende nummer meer over ‘onze’ 

synchroonzwemsters. 

 

 


